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POSIEDZENIE WSPÓLNE RAD DZIAŁALNOŚCI POŻYTKU PUBLICZNEGO Z POZNANIA I POWIATU 

 

P R O T O K Ó Ł  

z  p o s i e d z e n i a  w s p ó l n e g o  P o w i a t o w e j  i  P o z n a ń s k i e j  R a d y  D z i a ł a l n o ś c i  

P o ż y t k u  P u b l i c z n e g o  

 

Dnia 20 kwietnia 2017 roku, o godzinie 14:00 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego  

w Poznaniu, odbyło się pierwsze wspólne posiedzenie Powiatowej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Powiecie Poznańskim (zwanej dalej Radą) oraz Poznańskiej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego, które poprowadzili wspólnie Tomasz Skupio – Przewodniczący Rady oraz Ewa Gałka – 

Przewodnicząca Poznańskiej RDPP. 

Przedstawiciele Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego obecni na posiedzeniu: 

1. Pan Tomasz Skupio – Pełnomocnik Starosty do Spraw Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi; Przewodniczący Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego;  

(w niniejszym protokole używana będzie dalej nazwa skrócona – Przewodniczący Rady) 

2. Pani Beata Depczyńska – Przedstawiciel Stowarzyszenia Pomocy Osobom Niepełnosprawnym 

„Wspólna Droga”, Luboń; Wiceprzewodnicząca Rady; 

3. Pani Małgorzata Halber – Radna Powiatu Poznańskiego; Sekretarz Rady; 

4. Pan Zygmunt Jeżewski – Członek Zarządu Powiatu w Poznaniu, Członek Rady; 

5. Pani Elżbieta Tonder – Pełnomocnik Starosty do Spraw Osób Niepełnosprawnych, Członek 

Rady;  

6. Pani Roma Czysz – Dyrektor Wydziału Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Poznaniu 

7. Pan Marek Lis – Radny Powiatu Poznańskiego, Członek Rady; 

8. Pani Iwona Janicka – Przedstawiciel Fundacji Aktywności Lokalnej, Puszczykowo, Członek 

Rady;  

9. Pani Aleksandra Mazurek – Przedstawiciel Stowarzyszenia Gmina Pobiedziska w Europie, 

Pobiedziska, Członek Rady; 

10. Pan Władysław Harasimowicz – Przedstawiciel Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania 

Progres, Komorniki, Członek Rady; 

11. Pan Tomasz Łęcki – Przedstawiciel Stowarzyszenia Dzieje, Murowana Goślina, Członek Rady;  
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12. Pan Gniewko Niedbała – Przedstawiciel Ochotniczej Straży Pożarnej w Puszczykowie, Członek 

Rady; 

13. Pan Stanisław Smektała – Przedstawiciel Klubu Tenisa Stołowego „Net”, Mielno, Czerwonak, 

Członek Rady; 

14. Pan Tomisław Stefaniak – Przedstawiciel Fundacji Stworzenia Pana Smolenia, Mosina, 

Członek Rady; 

 

Lista Członków Powiatowej Rady nieobecnych na posiedzeniu: 

1. Pani Grażyna Głowacka – Radna Powiatu Poznańskiego, Członek Rady; 

(nieobecność została wcześniej usprawiedliwiona). 

2. Pan Tomasz Jerzy Pawłowski – Radny Powiatu Poznańskiego, Członek Rady; 

 

Przedstawiciele Poznańskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego obecni na posiedzeniu: 

1. Pani Ewa Gałka – Przedstawiciel Stowarzyszenia Centrum Promocji i Rozwoju Inicjatyw 

Obywatelskich PISOP; Przewodnicząca Rady; 

2. Pani Justyna K. Ochędzan – Przedstawiciel Wielkopolskiej Rady Koordynacyjnej Związku 

Organizacji Pozarządowych; Wiceprzewodnicząca Rady; 

3. Pan Andrzej Białas – Dyrektor Gabinetu Prezydenta; 

4. Pani Edyta Czarnecka – Przedstawiciel Komisja Dialogu Obywatelskiego przy Wydziale 

Oświaty Urzędu Miasta Poznania; 

5. Pan Andrzej Górczyński – Przedstawiciel Polskiego Związku Działkowców Stowarzyszenie 

Ogrodowe w Warszawie, Okręg w Poznaniu; 

6. Pan Tomasz Kujaczyński – Przedstawiciel Związku Harcerstwa Polskiego Chorągwi 

Wielkopolskiej;  

7. Pani Halina Owsianna – Radna Miasta Poznania; 

8. Pani Magdalena Pietrusik-Adamska – Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych 

Urzędu Miasta Poznania; 

9. Pani Marzena Warchoł – Główny Specjalista w Wydziale Sportu Urzędu Miasta Poznania; 

10. Pan Robert Werle – Prezes Automobilklubu Wielkopolski; 

 

 

 



 
 

 
Strona 3 z 7 

 

POSIEDZENIE WSPÓLNE RAD DZIAŁALNOŚCI POŻYTKU PUBLICZNEGO Z POZNANIA I POWIATU 

Lista gości biorących udział w posiedzeniu: 

1. Pan Tomasz Łubiński – Wicestarosta Poznański; 

2. Pan Jędrzej Solarski – Wiceprezydent Poznania; 

3. Pan Andrzej Wróblewicz – Dyrektor Wydziału Promocji i Aktywności Społecznej Starostwa 

Powiatowego w Poznaniu; 

4. Pan Piotr Zalewski – Asystent Starosty Poznańskiego; 

5. Pan Dawid Drobnić – Stowarzyszenie Metropolia Poznań; 

6. Pan Łukasz Grzybak – p.o. Kierownika Oddziału Koordynacji Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Urzędu Miasta Poznania; 

7. Pani Renata Lewicka – Pracownik Oddziału Koordynacji Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Urzędu Miasta Poznania; 

 

 

Lista pracowników merytorycznych Wydziału Promocji i Aktywności Społecznej uczestniczących  

w obradach Rady: 

1. Pani Joanna Michalska – pracownik Wydziału Promocji i Aktywności Społecznej; 

2. Pani Anna Skalska – pracownik Wydziału Promocji i Aktywności Społecznej; 

3. Pani Agata Skowron – pracownik Wydziału Promocji i Aktywności Społecznej; 

4. Pan Ziemowit Maląg – pracownik Wydziału Promocji i Aktywności Społecznej. 

 

 

1. Otwarcie posiedzenia 

Wicestarosta Poznański, Tomasz Łubiński, powitał wszystkich zebranych członków Rad oraz 

pozostałych uczestników spotkania oraz krótko przedstawił powiat poznański. Następnie oddał głos 

Wiceprezydentowi Poznania Jędrzejowi Solarskiemu, który także przywitał gości i zadeklarował 

przywiązywanie dużej roli do współpracy miasta Poznań z organizacjami pozarządowymi. Przypomniał 

także, iż Poznań sukcesywnie zwiększa środki budżetowe zarezerwowane na współpracę z 

Organizacjami Pozarządowymi.  

Głos zabrała także Przewodnicząca Poznańskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego, Pani Ewa Gałka, 

która przyznała, że samorządność ma różnie oblicza: to radni, urzędnicy oraz przedstawiciele 

organizacji pozarządowych. Rady Pożytku Publicznego to miejsca gdzie spotykają się te odmienne 

punkty widzenia. Wyraziła także nadzieję, iż jest to pierwsze z wielu takich wspólnych działań 

Poznańskiej i Powiatowej Rady. 
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2. Wzajemne przedstawienie członków Powiatowej i Poznańskiej Rady 

Pan Tomasz Skupio, Przewodniczący Powiatowej Rady przedstawił zebranym członków Powiatowej 

Rady Działalności Pożytku Publiczego w Powiecie Poznańskim. Następnie pani Renata Lewicka z Urzędu 

Miasta Poznań przedstawiła członków Poznańskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego. 

 

 

3. Informacje o dotychczasowych działaniach Rad 

- Informację o dotychczasowych pracach i dokonaniach Poznańskiej Rady Działalności Pożytku 

Publiczego przedstawiła Pani Ewa Gałka.  

Poznańska Rada składa się z 18 członków – 4 przedstawicieli Miasta, 4 przedstawicieli Rady Miejskiej 

oraz 10 przedstawicieli organizacji pozarządowych. Obecna, piąta kadencja trwać będzie do 2019 roku.  

Rada pracuje w czterech zespołach roboczych: ds. działalności organizacji pozarządowych, ds. polityki 

lokalowej, ds. strategii oraz ds. współpracy na linii organizacje pozarządowe – Miasto. W Radzie 

zasiadają przedstawiciele branż, w których działają organizacje pozarządowe. Dzieje się tak poprzez 

wydelegowanie przedstawicieli Komisji Dialogu Obywatelskiego przy wydziałach Urzędu Miasta. 

Władze miasta, dzięki obecności na posiedzeniach Zastępcy Prezydenta, pana Jędrzeja Solarskiego, 

posiadają bieżącą wiedzę o działaniach i ustaleniach Rady. Członkowie Rady otrzymują także kalendarz 

prac radnych miasta Poznania. 

 - Historię działalności Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Powiecie Poznańskim 

przedstawiła pani Małgorzata Halber. W swoim wystąpieniu przedstawiła proces powstawania Rady 

oraz krótko zaprezentowała zakres zagadnień występujących na poszczególnych posiedzeniach. 

Opowiedziała także o Dniu Organizacji Pozarządowych zorganizowanym w Starostwie Powiatowym. 

Na zakończenie pani Halber podkreśliła, że Powiatowa Rada chce czerpać z doświadczeń swojej 

poznańskiej odpowiedniczki. 

 

 

4. Dyskusja o możliwościach wspólnych działań Rad 

Dyskusję na temat możliwości wspólnych działań Powiatowej i Poznańskiej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego rozpoczęła pani Ewa Gałka, zaś jej moderacji podjęła się pani Beata Depczyńska. Pani 



 
 

 
Strona 5 z 7 

 

POSIEDZENIE WSPÓLNE RAD DZIAŁALNOŚCI POŻYTKU PUBLICZNEGO Z POZNANIA I POWIATU 

Depczyńska wskazała na, jej zdaniem, podstawowe aspekty współpracy, jakimi są wymiana informacji 

i dobrych praktyk oraz wspieranie się w działaniach na zewnątrz.  

Pani Iwona Janicka przypomniała zebranym o temacie Rady Rynku Pracy, której przedstawiciele będą 

niebawem wybrani. Zwróciła także uwagę na znaczenie wystawiania wspólnych kandydatur do 

gremiów ogólnopolskich i wspólnego ich opiniowania. Chciałaby także, aby obydwie organizacje nie 

zamykały swej działalności w ramach granic administracyjnych, lecz pracowały na rzecz metropolii. 

Pan Zygmunt Jeżewski przypomniał zebranym, iż w obrębie aglomeracji poznańskiej działa jeden urząd 

pracy oraz jedna Rada Rynku Pracy, zatem działania na rzecz kompleksowego traktowania metropolii 

poznańskiej już się odbywają. Wskazał jednak na możliwe zagrożenie w związku możliwym włączeniem, 

od początku przyszłego roku, urzędów pracy do struktur administracji centralnej. 

Pan Marek Lis zwrócił uwagę, że współpraca w ramach metropolii Poznań jest na razie płytka i trudno 

mówić obecnie o aglomeracyjnym wymiarze współpracy. Przypomniał także, że odbywały się już 

wspólne posiedzenia członków Rady Powiatu i Rady Miasta Poznań, lecz nie poszły za nimi konkretne 

działania. Zwrócił przy tym uwagę, że uwzględniając procesy demograficzne i stały rozwój powiatu 

poznańskiego należy zaprzestać postrzegania go, jako mniejszego brata w porównaniu z miastem 

Poznań. 

Pani Halina Owsianna, jako Radna Miasta Poznania, obiecała nawiązanie ściślejszej współpracy między 

radami w ramach istniejących komisji. 

Pani Aleksandra Mazurek potwierdziła, że jej zdaniem bardzo ważne jest eksponowanie wspólnego 

głosu obydwu rad na zewnątrz. 

Pan Stanisław Smektała potwierdzić znaczenie wspólnych działań. Poinformował zebranych, że jako 

były poznaniak, który przeniósł się do powiatu poznańskiego, tego rodzaju działania przyjmuje z 

satysfakcją. 

Pani Aleksandra Mazurek zapytała przedstawicieli Poznańskiej Rady, czy posiadają konkretne przykłady 

oddziaływania Rady na poznaniaków. Pani Ewa Gałka odpowiedziała, że co prawda nie prowadzono 

tego typu badań, gdyż działania Rady oddziaływać mogą wyłącznie pośrednio, lecz jest przekonana, że 

takie odziaływanie występuje. 

Pani Justyna Ochędzan dodała, iż takie oddziaływanie można dostrzec na poziomie konsultacji w 

ramach Komisji Dialogu Obywatelskiego. 
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Pani Małgorzata Halber przyznała, że w ramach współpracy warto byłoby stworzyć panel, który 

pozwoliłby zsieciować organizacje z Poznania i powiatu poznańskiego działające w podobnych 

obszarach. Dzięki takim działaniom możliwa byłaby sprawniejsza wymiana doświadczeń. 

Pan Łukasz Grzybak przedstawił zasady współpracy Poznania z organizacjami pozarządowymi w kwestii 

ochrony zdrowia. Wskazał, że w budżecie miasta kwota przeznaczana na taką współpracę sukcesywnie 

wzrasta a miasto stara się przekazywać jak najwięcej zadań organizacjom pozarządowym. 

Poinformował także, że urząd miasta planuje przygotować pogłębioną diagnozę organizacji trzeciego 

sektora współpracujących z miastem. Omówił także zasady, jakie kierowały tworzeniem wieloletnich 

programów współpracy w mieście Poznań. 

Pani Beata Depczyńska podsumowała i zakończyła dyskusję. 

 

 

5. Wystąpienie pana Dawida Drobnicia na temat stowarzyszenia Metropolia Poznań 

Pan Dawid Drobnić, reprezentujący stowarzyszenie Metropolia Poznań, w swoim wystąpieniu 

przedstawił członków stowarzyszenia oraz jego strukturę. Omówił także kompetencje i zadania tej 

organizacji. Szczególnie skupił się na zagadnieniu Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. 

Do wystąpienia odniósł się pan Marek Lis. Wyraził on zdanie, że stowarzyszenie w obecnej formie nie 

do końca spełnia pokładane w nim nadzieje i powinno swoją działalność kierować w większym stopniu 

w stronę mieszkańców aglomeracji. 

 

 

6. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski 

Pani Małgorzata Halber zwróciła się z pytaniem do pana Andrzeja Górczyńskiego, przedstawiciela 

związku działkowców, czy organizacja ta współpracuje z powiatem. Pan Górczyński odpowiedział, że 

skupiają się na współpracy z dzielnicami Poznania, z powiatem do tej pory współpracy nie nawiązano. 
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7. Zamknięcie posiedzenia 

Pani Ewa Gałka podziękowała obecnym za dyskusję i podkreśliła, że należy się zastanowić jak 

omawiane zagadnienia rozpocząć realizować w praktyce. 

Przewodniczący Rady, Pan Tomasz Skupio oraz Pan Zygmunt Jeżewski podziękowali za przybycie i 

zamknęli obrady.  

 

Poznań, 27 kwietnia 2017 roku 

Protokolant: 

Ziemowit Maląg 

 

 

Dźwiękowy zapis posiedzenia w formie plików cyfrowych oraz dokumentacja z głosowania znajdują się 

w Starostwie Powiatowym w Poznaniu. 

 


